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 FATF  اميرعلي صف��ا در دو توئي��ت پيرام��ون لايحه
مي نويسد: بحث ساده ا ست. نميشه ايران هم تحريم باشه، 
هم به پيمان هاي قواعد مال��ي پايبند. تحريم ايران رو در 
وضعيت »خاص« قرار ميده كه اس��تفاده از روال عادي رو براش غيرممكن 
كرده. ايران رو از اين وضعيت خاص و ظالمانه خارج كنند تا از راه هاي معمول 

بتونه مبادله مالي كنه بعد به قواعد هم ميرسيم.
 برداشت من اينه كه دولت يكسري برنامه داشته براي رفع مشكلات مالي 
در چارچوب برجام. عطف به اجراي درست برجام ساير موانع سرمايه گذاري 
رو هم ديده. روي كاغذ منطقي به نظر مي رسه، اما مسئله اينه همه شون به 
برجام وابسته  است. وقتي اون اجرا نشده و تحريم ها وجود داره، اجراي باقي 

بي معنيه.  
بدحجابهايمريخي!

آدم بن حوا با هش��تگ دوربين ش��ما كاس��بي ما مي نويس��د: علينژاد تو 
مصاحبه اش يه جورايي گفته تو ايران به اجبار همه زنا چادر و پوشيه ميزنن. 
وي در ادامه هم اف��زوده اين دختراي ب��ا لباس آنچناني هم ك��ه تو تهران 

مي بينيد همه شون از مريخ اومدن.
اردویجهاديراماميرويم؛راهپيماييراهمما!

كاربري به نام مجنون منتظر نوشته است: اينا كه ميگن چرا روز كرمانشاه و 
سيستان نداريم كه شعار بديم، بجاش روز قدس هس. يه بار شده تا حالا برن 
تو روستا و بيابون يه كلنگ بزنن زمين؟ اردوی جهادي تا حالا شنيدي؟ اونم 

ما ميريم شعارم ما ميديم. شما آبميوتو بخور و توئيت بزن... 
FATFمقابلهبالابيگريبهنفع

 FATF كاربري به نام مهدي هس��تم هم در مورد مس��كوت ماندن لايحه
نوشته اس��ت: خوش��حاليد FATF افتاده برا دو ماه ديگه؟ عقب انداختن 
زمان بخرند برا لابي. همين چهارتا رأي مخالفو هم موافق كنند. بايد با روش 

مناسب در طول اين دوماه به مقابله با اين لابي گري بپردازيم. 
.........................................................................................................

نتيجهمرگبراسرائيلدركمترازيكماه
صفحه اينستاگرام اطلاع رساني مسائل لبنان )ليبانيران( 
در پستي نوشت: مردم جهان حقيقت را مي فهمند... نتيجه 

مرگ بر اسرائيل و پايداري بر حق در كمتر از يك ماه:
- آرژانتين ديدار دوستانه با رژيم صهيونيستي را لغو كرد

- شاكيرا كنسرت ماه جولاي در تل آويو را كنسل كرد
- دهها نفر از باندهاي انگليس��ي )گروه هاي موس��يقي( به كمپين بايكوت 

فرهنگي اسرائيل پيوستند
- گيلبرتو گيل كنسرت ماه جولاي خود در تل آويو را لغو كرد

- چهار هنرمند از جش��نواره موس��يقي پاپ كالچر در برلين كه با حمايت 
سفارت اسرائيل برپا مي شد بيرون آمدند

- شهردار دوبلين جشنواره يورو ويژن در اسرائيل را بايكوت كرد
- مدير تئاتر ملي پرتغال از جشنواره اسرائيلي خارج شد و به بايكوت فرهنگي 

پيوست
- 11هنرمند و كارگردان از جش��نواره بين الملل��ي تلويزيونيLGBT در 

تل آويو خارج شدند
- جان لاك گودار و 80 هنرمند ديگر مش��اركت در فصل هنري مشترك 

فرانسه اسرائيل را رد كردند
كفه ترازو به نفع فلسطيني ها سنگيني مي كند. 

مردم آزاده دنيا شاهد ظلم و جنايت و اشغالگري و وحشيگري رژيم جعلي 
هستند و با آن مخالفند و شبكه هاي صهيونيستي ديگر نمي توانند جنايات 

اين رژيم را ماله بكشند. 
مردم جهان از اين رژيم لوس و ننر و ش��كايت هاي پياپي آن، از سنگ پرت 
كردن يك عده مردم مظلوم و تلكه كردن كشورها به بهانه دفاع از اسرائيل 

به تنگ آمده اند. 
.........................................................................................................

آيااسرائيلبهايرانحملهميكند؟
رضا سراج در كانال ش��خصي خود در پيام رسان سروش 
نوشت: بر اساس اطلاعات موجود بين 80 تا 90 درصد از 
ساكنان صهيونيستِ سرزمين هاي اشغالي، در منطقه اي 
به مساحت 120 كيلومتر از سواحل حيفا تا اشدود ساكن 
هستند. علاوه بر تمركز جمعيت، تأسيسات حياتي، حساس و مهم اسرائيل 

نيز در مناطق مذكور واقع گرديده است. 
از اين رو محدوديت ژئوپلتيكي و نداشتن عمق استراتژيك، به چالش اساسي 
براي اسرائيل تبديل شده است و نظريه پردازان نظامي و امنيتي اسرائيل را به 
اين نتيجه رسانده كه اين رژيم، قدرت تحمّل جنگ فراگير يا حمله گسترده 

در عمق استراتژيك خود را ندارد. 
به طور كلي حمله به عمق استراتژيك اس��رائيل مي تواند لطمات غير قابل 
جبراني را به رژيم صهيونيستي وارد كند كه تحميل خسارت انساني وسيع، 
انهدام گسترده تأسيسات راهبردي در زمان كوتاه، ايجاد محدوديت گسترده 
در قدرت مانور و تحرك و كاهش فوق العاده توان بازدارندگي اسرائيل، بخشي 
از آنهاس��ت.  ايران با درك راهبردي از اين ضعف راهبردي اسرائيل، ضمن 
تمركز بر موشك هاي بالس��تيك نقطه زن، توانس��ته علاوه بر تغيير موازنه 
راهبردي و بازدارندگي در مقابل اسرائيل، امنيت اين رژيم جعلي را به معماي 

لاينحل براي امريكا تبديل نمايد.
 ايران با توانمندي موش��كي خود عملًا مي تواند در عرض 10 دقيقه، عمق 
استراتژيك اسرائيل )km 120 سواحل حيفا تا اشدود( را با خاك يكسان 

نمايد. اين مهم عملًا منجر به نابودي اسرائيل مي گردد.

ي�ك از پ�س اس�امي ش�وراي مجل�س
جلس�همتش�نجب�هم�دتدوم�اهبررس�ي
اي�رانب�هكنوانس�يونمقابل�ه پيوس�تن
ب�اتأمي�نمال�يتروريس�مراتعلي�قك�رد.
بحث اجرايي شدن اس��تانداردهاي مرتبط با گروه 
اقدام مالي يا FATF  در كش��ور مدت هاست در 
كانون بحث هاي سياسي در مجلس، دولت و محافل 

سياسي قراردارد. 
از سال 2012 ميلادي كه نام ايران به عنوان كشور 
پرخطر در حوزه پولش��ويي قرار گرفت و ريس��ك 
همكاري با بانك ه��اي ايراني بالا رفت، دغدغه رفع 
اين مسئله به يكي از اولويت هاي اصلي مديران نظام 

پولي و بانكي تبديل شد. 
زماني كه ولي الله سيف در سال 95 براي شركت در 
اجلاس بهاره صندوق بين المللي پول و بانك جهاني 
عازم واشنگتن ش��د و با وزير خزانه داري امريكا به 
صورت رو در رو مذاكره كرد، مش��خص شد براي 
رفع بسياري از محدوديت ها عليه بانك هاي ايراني 
پذيرش استانداردهاي FATF يك شرط اساسي 
اس��ت، البته پيش از اين علي طيب نيا وزير سابق 
اقتصاد و دارايي تعهدنامه اجراي اس��تانداردهاي 
FATF را پذيرفته بود، اما اين استانداردها آنچنان 
گسترده و وسيع بود كه اجراي آن نياز به تصويب 
برخي تعهدات از س��وي مجلس ش��وراي اسلامي 

داشت. 
در كنار اين به تدريج نگراني هاي فراواني در داخل 
كشور نس��بت به تبعات چنين تصميمي و اعمال 
محدوديت فراوان بر سيس��تم مالي كش��ور پديد 
آمد. مهم ترين بخش اي��ن نگراني مربوط به اعمال 
اس��تانداردهاي ناهمخوان در خص��وص مصاديق 

تأمين مالي تروريسم بود. 
حضور ن��ام دهها ش��خصيت و س��ازمان ايراني در 
ليس��ت تحريم وزارت خزانه داري امريكا و شوراي 
اروپ��ا و همچنين باقي ماندن نام 39 ش��خصيت و 
نهاد داخلي در ليس��ت تحريم هاي س��ازمان ملل 
پس از تصويب برج��ام اين نگران��ي را دامن زد كه 
محدوديت هاي فوق سبب فش��ار بر بنيه دفاعي و 
آزادي عمل كشور در خصوص دفاع از نهضت هاي 

آزادي بخش منطقه شود. 
شايد همين نگراني ها بود كه سبب شد، مخالفت ها 
نسبت به تصويب استانداردهاي فوق به خصوص در 

مجلس شوراي اسلامي تشديد شود. 
وظيفهمجلسچيست

مجلس شوراي اسلامي براي اجراي استانداردهاي 
FATF بايد چهار لايحه را از تصويب بگذراند. 

دو لايحه مرب��وط به اصلاح قواني��ن داخلي جهت 
تسهيل تبادل اطلاعات با طرف هاي خارجي است. 
دو لايحه ديگر مربوط به پذيرش دو پروتكل پالرمو 
و مبارزه با تأمين مالي تروريسم بود. مجلس شوراي 

اسلامي پروتكل پالرمو را به تصويب رساند. 
اگرچه اين پروت��كل به دليل اش��كالات عجيب و 
غريب ترجمه اي از شوراي نگهبان برگشت خورد، 
باز هم در جلسه روز گذشته اين لايحه به تصويب 

مجلس رسيد. 
اما در اين ميان امضاي پروتكل تأمين مالي تروريسم 
ب��ا چالش هاي زي��ادي روبه رو ش��د ت��ا در نهايت 
نمايندگان مجلس در جلس��ه روز گذشته تصويب 

آن را به مدت دو ماه مسكوت گذاشتند. 
مخالفانوموافقانچهگفتند

زماني كه جلس��ه ديروز مجلس آغاز شد، اعتراض 

نمايندگان معت��رض به تصويب اي��ن پروتكل نيز 
آغاز شد. 

چند نماينده عضو فراكسيون ولايي طومارهايي را 
در صحن مجلس و حتي روي مانيتورها در اعتراض 

به بررسي اين لايحه پهن كردند. 
اين اقدام با اعت��راض علي لاريجاني رئيس مجلس 
مواجه ش��د، وي خطاب به اين افراد گفت: مجلس 

جاي اين كارها نيست.
 مجلس جاي بيان، گفت و گو و بحث است، به جاي 
اين كارها صحبت كنيد و در نهايت يكديگر را قانع 

كنيد تا مجلس رأي دهد. 
در اين هنگام طوماري جلوي لاريجاني انداخته شد 
كه او آن را پايين انداخت و به اين اقدام اعتراض كرد 
كه پژمانفر خطاب به او گفت، شما خلاف آيين نامه 

عمل مي كنيد.
 لاريجاني در پاس��خ به او گفت: اين كارهاي ش��ما 
خلاف آيين نامه است، به جاي آن صحبت كنيد نه 

اينكه مجلس را از نظم عادي خارج كنيد.
بعد از آرام شدن فضا سخنان موافقان و مخالفان در 
خصوص اين پروتكل آغاز شد. معاون وزير خارجه با 
تأكيد بر اينكه ايران به محض احساس خطر و تهديد 
از كنوانسيون مقابله با تأمين مالي تروريسم خارج 
مي شود،  گفت: شوراي عالي امنيت ملي گواهي داده 
كه با توجه به حق شرط ها و تحفظ ها، هيچ تهديد 
امنيتي متوجه ايران با پيوستن به اين كنوانسيون 

متوجه نمي شود.
 سيدعباس عراقچي در دفاع از لايحه الحاق ايران به 
 ،)CFT( كنوانسيون مقابله با تأمين مالي تروريسم
گفت: در اينجا و در پشت تريبون مجلس با زبان روزه 

شهادت مي دهم كه جز حرف حق نگويم. 
مصطفي كواكبيان نيز در موافقت با اين لايحه گفت: 
مجلس امروز در يك تصميم گيري بسيار جدي قرار 
دارد، تصميم گيري ای ك��ه منافع ملت ايران در آن 

مطرح است. 

نماينده مردم تهران در مجلس خطاب به نمايندگان 
گفت: همانطور ك��ه مي دانيد دبير ش��وراي عالي 
امنيت ملي كه از ما دلس��وزتر اس��ت در جلس��ه 
غيرعلني مطرح كرد ك��ه تصويب اين لايحه نوعي 
مقابله با امريكاس��ت. آيا كسي دلس��وزتر از آقاي 

شمخاني براي امنيت ملي كشور است؟
اين نماينده مردم در مجلس شوراي اسلامي با بيان 
اينكه ما هم دلسوز كشور و از خانواده شهدا هستيم، 
ادامه داد: نماينده وزارت اطلاعات در كميس��يون 
امنيت ملي مطرح كرد كه عربستان، امريكا و رژيم 
صهيونيستي بيشترين ناراحتي را در مورد اينكه ما 
به اين كنوانسيون بپيونديم، دارند، چه كسي گفته 
كه اگر اين لايحه تصويب شود بايد قاسم سليماني 

را تحويل دهيم؟ 
با حفظ شروط قرار است به اين كنوانسيون بپيونديم 
و برخي ضررهاي احتمالي آتي را مطرح مي كنند 
و توجه ندارند كه بايد ضرر قطعي را دفع كرد، اگر 

اين لوايح تصويب نش��ود به نوع��ي خودتحريمي 
كرده ايم. 

كواكبي��ان ب��ا بي��ان اينكه 188 كش��ور ب��ه اين 
كنوانسيون پيوسته اند، افزود: تعريف سازمان ملل 
از تروريسم؛ القاعده، طالبان، جبهه النصره و داعش 
بوده و اگر قرار است فلس��طين به عنوان تروريسم 

معرفي شود، ما اقداماتي انجام خواهيم داد. 
در مقابل نقوي حس��يني نماينده م��ردم ورامين 
در مجلس ش��وراي اس��لامي اظهار كرد: هدف از 
ديپلماسي انجام مراودات بين المللي و عضويت در 

كنوانسيون ها بايد تأمين منافع ملي باشد. 
وي افزود: ايران در توافقنامه برجام نشان داد اهل 
منطق، گفت وگو و پايبندي به تعهد است و بالعكس 
امريكايي ها نشان دادند غيرمنطقي بوده و براساس 

منافعشان رفتار مي كنند. 
اين نماينده مردم در مجلس دهم با اشاره به اينكه 
موضوعاتي نظير حق تحفظ، بيانيه تفسيري و ... از 
لحاظ حقوقي بلااثر است، ادامه داد: به عبارتي اگر 
يكي از اعضا نسبت به حق تحفظ در نظر گرفته شده 
اعتراض كند آن حق تحفظ در مورد مراودات به آن 

كشور مورد قبول نيست. 
نقوي حسيني افزود: بيانيه تفس��يري نيز به هيچ 
وجه قابل اعمال در حقوق بين الملل نيست. حدود 
60 كشور با حق تحفظ عضو كنوانسيون شدند اما 
نتوانستند از آن حق استفاده كنند، به عنوان مثال 
مصر براي استفاده از حق تحفظ در نظر گرفته شده 

با مخالفت هلند مواجه شد.
 سخنگوي كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس گف��ت: عضوي��ت در كنوانس��يون مذكور 
الزاماتي را در چارچوب تعيين شده توسط دشمنان 
برايم��ان رقم مي زند، ب��ه عنوان مث��ال اختيارات 
نظام پولي و مالي را با پيوستن به اين كنوانسيون 
محدود مي كنيم لذا آن وقت نمي توانيم با تحريم ها 

مقابله كنيم. 
نماينده مردم ورامين در مجلس ش��وراي اسلامي 
با اش��اره به اينكه هم اكنون قانون داماتو، برجام، 
كاتسا و ... در حال اجرا شدن است، افزود: پيوستن 
به FATF تأثيري بر رفع تحريم ها ندارد و در واقع 

خودتحريمي انجام مي دهيم. 
اين نماينده مردم در مجلس گفت: اطلاعات كامل 
كشور مطابق با بلايي كه در سوئيفت سرمان آمد 
در اختيار غربي ها قرار مي گي��رد، در واقع نهادها 
و ارگان هاي كش��ور به دو بخش تقس��يم مي شود 
ك��ه براين اس��اس نهادهايي كه تحريم نش��ده اند 
نمي توانند با نهادهاي تحريم شده همكاري داشته 
باشند. وي اظهار كرد: ايران با مذاكره مخالف نيست 
اما بايد بدانيم عضو چه كنوانسيوني مي شويم از اين 

رو كنوانسيون مذكور ما را به بن بست مي رساند. 
تعويق2ماهه

در نهايت نمايندگان مجل��س موافقت كردند كه 
لايحه الحاق ايران به كنوانس��يون مقابله با تأمين 
مالي تروريس��م دو ماه يعني تا زمان روشن شدن 
نتيجه مذاكرات با اروپايي ها مسكوت بماند. رئيس 
مجلس هم قبل از رأی گيری اعلام كرد كه دولت 
با مس��كوت ماندن اي��ن لايحه مخالفت��ی ندارد؛ 
موضوعي كه نمايندگان با 138 رأي موافق، 103 
رأي مخالف و ش��ش رأي ممتنع از مجموع 253 
نماينده حاض��ر در مجلس ب��ا آن موافقت كردند. 
بر اين اس��اس حداقل دو ماه بررسي اين لايحه در 

مجلس به تعويق مي افتد.

پیوستن ایران بهFATF فعلًا مسکوت ماند

اينبار»اعتراضبهصالحي«و»فينگيليامريكا«كانونانحرافازقدس

مشکل اصلاح طلبان با راهپیمایی روز قدس چیست؟

مهدی   پورصفا
   گزارش

تا وقتي دولت سوریه بخواهد، در سوریه مي مانیم
دس�تيارويژهرئي�سمجل�سدرام�وربينالمل�لگف�ت:جمهوري
اس�اميايرانت�ازمانيكهحكومتس�وريهتصميمداش�تهباش�د
ازكمكمستش�اريم�ااس�تفادهكن�د،قطع�اًدرس�وريهميماند.
به گزارش فارس، حسين امير عبداللهيان در حاشيه مراسم نخستين سالگرد 
شهادت جمعي از كاركنان مجلس و هموطنان در حمله تروريستي داعش 
به بهارستان در جمع خبرنگاران در مورد اقدامات دوگانه امريكا در مبارزه با 
تروريسم، اظهار داشت: مهم ترين دليل آن اين است كه امريكايي ها در اين 
موضوع دروغ مي گويند. امريكايي ها در سال هايي كه گذشت عملًا در كنار 

داعش و حاميان تروريسم بودند. 
وي افزود: امريكايي ها تماماً براي تحقق اهداف خود از تروريس��م حمايت 
مي كردند و طرفي كه به طور جدي مبارزه با تروريسم را در دستور كار خود 
قرار داد جمهوري اس��لامي ايران، حزب الله و محور مقاومت در منطقه بود، 

البته در سال هاي اخير روسيه هم به روند مبارزه با تروريسم كمك كرد. 
دس��تيار ويژه رئيس مجلس در امور بين الملل همچني��ن تصريح كرد: ما 
شاهديم كه آقاي ترامپ در اعلام استراتژي 2018 امريكا به صراحت دروغ 
گفت و اعلام كرد كه ما داعش را در عراق و سوريه از بين برديم، اين تعارضي 

است كه ما شاهد آن هستيم.
 وي بر همين اساس اضافه كرد: در اصل جمهوري اسلامي ايران و متحدينش 
هستند كه در كنار ارتش عراق و سوريه نقش مهم را در مبارزه با تروريسم 

بر عهده گرفته اند.
 به نظر من دنيا بايد قدردان ايران و محور مقاومت باش��د كه تهديد بزرگ 

تروريستي داعش را از سر منطقه دور كرده است. 
دستيار ويژه رئيس مجلس در امور بين الملل همچنين در پاسخ به سؤالي 
مبني بر اينكه آيا مقاومت ما در س��وريه براي مبارزه با تروريسم تمام شده 
اس��ت يا خير، گفت: جمهوري اس��لامي ايران تا زماني كه حكومت سوريه 
تصميم داشته باشد از كمك هاي مستشاري ايران استفاده كند با قدرت در 
سوريه مي ماند، حتي اگر لازم باش��د در هر نقطه اي از سوريه به درخواست 
دولت سوريه عملياتي عليه تروريست ها سازماندهي كند اين اقدام با قدرت 

انجام خواهد شد.

يكيازنمايندگانمجلسروزگذشتهدراخطارقانوناساسيدرصحن
علنيمجلسگفتكهلوايحچهارگانهقبلازخروجامريكاازبرجاموبه
منظورجلبنظرغربيهابرايماندندربرجامارائهشدهاستوبههمين
دليلاكنونكهامريكاازبرجامخارجشده،نبايدآنهاراتصويبكنيم.
مهدي صباغيان نماينده مردم يزد در مجلس شوراي اسلامي به اصل 154 
قانون اساسي استناد كرد و گفت: در اينكه ما به لايحه بين المللي بپيونديم 
بحثي نيست، شروط مشخص شده هم خوب است، اما مسئله اي كه مطرح 
است، اين است كه ما برجام را هم امضا كرديم و امتيازات زيادي هم داديم، 

اما اتفاق خاصي نيفتاد. 
وي تأكيد كرد: قبل از اينكه امريكا در تاريخ 22 ارديبهش��ت امسال 

نظرش را درباره برجام اعلام كند، يك باره چهار لايحه به مجلس آمد 
كه به نظر مي رس��يد اين لوايح چهار قلو براي جل��ب نظر غرب بوده 
است، اين لوايح چهارقلو و تصويب آنها به اين معناست كه ما از غرب 
مي خواهيم از برجام خارج نشود، حتي حاضريم اين لوايح را تصويب 
كنيم تا اروپا و غرب از برجام خارج نش��وند، اما اروپايي ها هم توجهي 

نكردند.
 ما در اين زمينه خود را تحقير مي كنيم و اين را مي رسانيم كه آقاي 
ترامپ! هرچه مي گويي به روي چشم، بنابراين نبايد لايحه مذكور را 

تصويب كنيم. 
علي لاريجاني اخطار اين نماينده را وارد ندانست. 

چرا بايد دوباره به غرب امتياز بدهيم؟
نمای  نزدیک

مهديكبيري|   فارس/تصويرمربوطبهتجمعمقابلدفترعلیلاريجانیدرقمدراعتراضبهلايحهFATFاست.

لاريجانيدرصحنعلنيمجلس:

ايران منتظر وعده های بی زمان اروپا نمی ماند
رئيسمجلسش�وراياس�اميگفت:مس�ئولانجمهوري
اس�اميايرانمنتظروعدهه�ايبيزماناروپ�انميمانند،
زم�انمذاك�راتدرح�الاتم�اماس�ت،اگ�راروپ�ااي�ن
توانمنديرادرخ�ودميبيندك�هتوافقهس�تهايراحفظ
كندباي�دتصميمخ�ودراصريحتروس�ريعتراع�امكند.
به گزارش فارس، علي لاريجاني در نطق پيش از دستور خود در 
نشست علني ديروز مجلس، با اشاره به سخنان رهبري در مراسم 
سالگرد امام گفت: هشدارهاي ايشان در مسئله هسته اي كه براي 
مذاكرات با اروپا اهميت بسزايي داشت و چه براي آمادگي در فعال 
شدن بخش هايي از صنعت هسته اي اين دستورات در اين مقطع 
حساس بسيار به موقع و به قاعده بود و آقاي دكتر صالحي رئيس 
سازمان انرژي اتمي نيز با جديت اين دس��تورات را بايد به انجام 
برساند و كميسيون امنيت ملي پيگيري مستمر در جهت تحقق 

آن را داشته باشد.
رئيس مجلس شوراي اسلامي اظهار  

افزود: قطعاً  ايران با تدبير خواس��ت 
ملت را دنبال مي كن��د، اما اين قدر 
روشن باشد كه مسئولان جمهوري 
اس��لامي ايران منتظ��ر وعده هاي 
بي زم��ان اروپ��ا نمي مانن��د. زمان 
مذاك��رات در حال اتمام اس��ت، اگر اروپ��ا اين توانمن��دي را در 
خود مي بيند كه توافق هس��ته اي را حفظ كند بايد تصميم خود 
را صريح تر و س��ريع تر اعلام كند در غير اين ص��ورت جمهوري 
اس��لامي گام هاي بعدي را چه در زمينه هس��ته اي و چه مسائل 

ديگر برمي دارد. 
لاريجاني خاطرنشان كرد: نكته ديگري كه لازم است دولت سريع تر 

تدبير كند طراحي مدل بودجه اي متناسب با شرايط پيش رو است به 
نحوي كه نيازهاي اصلي كشور تأمين شود، گرچه در اين زمينه شوراي 
هماهنگي اقتصادي بايد گام هاي سريع تري بردارد اما كميسيون برنامه 
و بودجه لازم است با نشست هايي با سازمان برنامه و بودجه سيماي 
روشني از نحوه عمل دولت در شرايط جديد حاصل كند و اگر احتياج 

به تغييراتي در قانون بودجه است آن را تدارك ببيند. 
رئيسجمهورامريكاسياستراباچانهزنيهايترهبار

اشتباهگرفتهاست
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي با اش��اره به صحبت هاي اخير 
رئيس جمهور امريكا اظهار داشت: صحبت هاي اخير رئيس جمهور 
امريكا بسيار ژاژ و پريش در حوزه سياست بود به نحوي كه صدر 
و ذيل مطالب وي تناسبي با يكديگر نداشت. وی تصميمات اخير 
امريكا در منطق��ه را توهم آميز توصيف كرد كه به نظر مي رس��د 

واقعيات صحنه سياسي را با حالات دفعي رواني شعف انگيز تصنعي 
خلط كرده است كه چندان محل توجه ما نيست و مانعي هم ندارد 

كه در اين خوش خيالي بماند.
 وي در پايان گفت: مس��ئله اين اس��ت كه در همي��ن حال كه از 
تحريم هاي سنگين عليه ايران حرف مي زنند، مدعي ضرورت نوعي 
گفت وگوي جديد براي حل مسائل ش��ده اند. اينقدر اين سخنان 
ناشيانه بيان مي شود كه به نظر مي رسد رئيس جمهور امريكا قلمرو 
سياست را با چانه زني هاي ميدان تره بار عوضي گرفته است. وقتي 
وي توافق هسته اي را كه بعد از چند سال مذاكره حاصل شده بدون 
توجه به تعهدات اخلاقي و حرفه اي خود به راحتي زير پا مي گذارد 
چه توقعي دارد كه در مقابل اين ژاژ خواهي ها كسي به او توجه كند. 
دنياي سياست محل مراودات و محاسبات عقلاني است نه رفتار 

بي نزاكت سياسي.

   بهارستان

   چهره ها

محمدرض�اع�ارفرئي�سفراكس�يونامي�دمجل�س
ش�وراياس�اميگف�ت:اولوي�تاولمس�ائلاقتصادي،
بح�ث و جوانهاس�ت اش�تغال و م�ردم معيش�تي
مقابل�هب�افس�ادبرايم�انمس�ئلهاصل�يبودهاس�ت.

محمدرضا عارف رئيس فراكسيون اميد مجلس شوراي اسلامي 
در گفت وگو با خبرنگار شبكه اطلاع رساني راه دانا، در خصوص 
مباحث مطرح ش��ده پيرام��ون بازيابي فراكس��يون اميد گفت: 
فراكسيون اميد از روز اول منسجم بوده و انسجام خوبي داشته و 
حركتش با برنامه بوده است. وي افزود: نكته اي كه ما همواره اعلام 
كرده ايم اين اس��ت كه موكلين ما بدانند ما اكثريت مطلق را در 
مجلس نداريم بلكه اكثريت نسبي را داريم، با انسجامي كه داريم 
اميدوار هستيم در اين فضاي جديدي كه ايجاده شده و توقعي كه 
مردم از ما دارند، با توجه به اولويت هايي كه مردم در بخش هاي 
مختلف به خص��وص اقتصادي و اجتماعي توق��ع دارند، بتوانيم 

خروجي هاي خوبي داشته باشيم. 

عارف خاطر نشان كرد: اولويت اول 
مس��ائل اقتصادي، معيشتي مردم و 
اشتغال جوان هاس��ت، بحث مقابله 
با فساد براي مان مسئله اصلي بوده 
اس��ت، به خصوص با ش��فافيتي كه 
راه انداخته ايم با همكاري نهادهاي 
ذيربط اميدواري��م گام هاي خوبي را 
برداريم، بحث هاي اجتماعي بحث هايی جدي است كه اميدواريم 
در مبحث آسيب هاي اجتماعي هم گام هاي خوبي در ماه هاي آينده 
برداريم. وي در پايان در باب سند 2030 گفت: مسئله 2030 الان 
مطرح نيست، سندي بود كه يونس��كو براي ما فرستاده بود كه ما 
خوشبختانه سندي برجسته تر و برتر از اين سند را داريم، سند تحول 
نظام آموزشي ما يك سند بس��يار مترقي و ارزشمند است. مبناي 
اقدامات نهادهاي آموزشي هم س��ند تحول است كه بعد از نظرات 

مقام معظم رهبري پرونده 2030 به طور كامل بسته شد.

محمدرضاعارف:

فراكسيون اميد اكثريت مطلق را در مجلس ندارد
عضوكميسيونامنيتمليمجلس،معتقداست:تأكيدرهبريبر
آمادگيبرايافزايشغنيسازيآزمودنطرفهايمقابلاست.
حشمت الله فلاحت پيشه در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به فرمان 
مقام معظم رهبري براي انجام مقدمات غني سازي جهت رسيدن به 
190 هزار سو، گفت: رهبري اظهارات ضرب الاجلي را در قالب برجام 
مطرح و مورد تأكيد قرار دادند كه به موجب آنها فعاليت هس��ته اي 
جمهوري اس��لامي ايران گس��ترش يابد. تأكيدات و ش��روط مقام 
معظم رهبري به نوعي آزمودن طرف هاي مقابل است، لذا اگر منافع 
جمهوري اسلامي در برجام تأمين ش��ود، كماكان برنامه توسعه اي 
هسته اي خود در همان قالب را پيش خواهيم برد. وي افزود: جمهوري 
اسلامي برنامه هسته اي خود را در قالب برنامه  آژانس بين المللي انرژي 
اتمي پيش برده است اما پايبندي ايران بدون قيد و شرط نيست، لذا 
اگر برجام تنها موجب محدوديت و رفع فرصت هاي جمهوري اسلامي 
شود، ديگر موافق ماندن در برجام نخواهيم بود. جمهوري اسلامي به 
طور قطعي مفاد ان. پي. تي و اساسنامه آژانس بين المللي انرژي اتمي 

را رعايت خواهد كرد اما در ش��رايط 
كنوني در مورد مفاد برجام تصميمات 
به نوعي گرفته ش��ده كه در صورت 
هر تخطي كن��ار گذاش��ته خواهند 
شد. فلاحت پيش��ه در توضيح اينكه 
آيا آمادگي جمهوري اس��لامي براي 
افزايش غني س��ازي اورانيوم در اخذ 
تضامين عملي از اروپايي ها تأثيرگذار است، گفت: كشورهاي اروپايي 
تضمين عملي به ايران نخواهند داد زيرا در سياست تضميني وجود 
ندارد و قدرت مقابله و توازن كشورها مناسبات را تعيين مي كند. عضو 
كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس، تصريح كرد: در 
صورتي كه اروپايي ها در موضوع ميادين مش��ترك و قراردادهاي 
مرتبط با فناوري هاي حس��اس با ايران همراه باشند، برجام دوام 
خواهد آورد اما اگر به بهانه مستقل بودن شركت هاي اروپايي كاري 

انجام ندهند، برجام با كاركرد عملي همراه نخواهد بود.

حشمتاللهفاحتپيشه:

تأكيد رهبري بر افزايش غني سازي اتمام حجت با اروپا بود


